
بانكاخبار
زنگنه خطاب به برخی اعضای اوپک؛

هیچمحدودیتیبرایتولیدنفتایراننمیپذیرم
وزیر نفت گفت: اگر تحریم ها برداشته شود، من 
هیچ محدودیتی را برای تولید ایران نخواهم پذیرفت 

و در بالاترین حد ظرفیت ایران تولید خواهم کرد.
به گزارش امتیاز و به نقل از وزارت نفت، بیژن 
زنگنه در جمع خبرنگاران پیش از آغاز نشست ۱۷۷ 
از  نفت  تولید  احتمالی  آیا کاهش  اینکه  اوپک درباره 
حالی  در  همپیمانانش  و  سازمان  این  اعضای  سوی 
که برخی کشورها به میان تعهداتش پایبند نیستند، 
در  نفت  بازار  اشباع  از  برای جلوگیری  اقدامی خوبی 
نظرم  به  گفت:  است،  آینده  سال  نخست  ماههای 
طبیعی است اعضای اوپک در این شرایط بر مراعات 
بیشتر تاکید می کنند به خصوص آنهایی که فاصله آنها 
با پایبندی شان زیاد است. اگر همین میزان پایبندی 

رعایت شود، خوب است.
زنگنه درباره اینکه آیا همین میزان کاهش تولید 
کافی است، پاسخ داد:  کافی نیست، اما لازم است. بقیه 
آن بستگی به تفاهم با غیراوپک دارد اما من به عنوان 
ایران از هر تصمیمی  مبنی بر کاهش تولید که بر سر 
آن اجماع وجود داشته باشد، حمایت می کنم و هیچ 

مشکلی با آن ندارم.
کودو،  مانوئل  به  خود  دیروز  نامه  به  نفت  وزیر 
دیروز  بنده  گفت:  و  کرد  اشاره  اوپک  دوره ای  رئیس 
را  این موضوع  ایشان خواستم که  از  نامه ای  این  در 
به دلیل شرایط خاص و کاهش  اکنون  ایران هم  که 
است  آمریکا  غیرقانونی  فشارهای  تحت  غیرداوطلبانه 
و  نیست  تنها  ایران  البته  کند؛  منعکس  اعضا  به  را 
کشورهای دیگر هم هستند که از سهمیه تاریخ خود 
و آخرین سهمیه مصوب اوپک خیلی کمتر تولید می 
کنند. به همین دلیل یک عده کشورهای دیگر از این 

فرصت استفاده و تولید بیشتری می کنند.
برداشته  تحریم ها  اگر  اینکه  به  اشاره  با  زنگنه 
شود، من هیچ محدودیتی را برای تولید ایران نخواهم 
پذیرفت و در بالاترین حد ظرفیت ایران تولید خواهم 
کرد، ادامه داد: در آینده کسانی که هم اکنون بیشتر 
این  دهند؛  بیشتری  کاهش  باید  کرده اند  تولید 
موضوعی است که حق ملت و مردم ماست و من اینجا 

بر آن اصرار دارم.
مانند  هم  دیگری  کشورهای  اینکه  بیان  با  وی 
که  هستند  تحریم  شرایط  تحت  نیز  ونزوئلا  و  لیبی 
این  مورد  در  حتما  و  هستند  اینجا  آنها  نمایندگان 
اما  کرد:  اظهار  کردند،  خواهند  موضع گیری  موضوع 
من از جانب مردم ایران می گویم که من یک بشکه 
این  از  که  و کسانی  نمی پذیرم  را  غیرمنطقی  کاهش 
فرصت خارج شدن نفت ایران از بازار استفاده می کنند 
و بیشتر تولید دارند باید در مقابل تولید بیشتر کنونی 
در آینده کاهش بیشتر هم انجام دهند و نباید توقع 
تحریم  شدن  برداشته  از  بعد  ایران  که  باشند  داشته 
بلافاصله اگر کاهشی نیاز بود به این سیستم بپیوندد.

وزیر نفت تاکید کرد:  به هر حال این حق ماست 
اراده  از  خارج  و  غیرقانونی  دلیل  به  اکنون  هم  که 
این  که  داریم  انتظار  آینده  در  ما  و  گیرند  می  ما  از 
ترتیب  این  به  حتما  ما  و  شود  منظور  حتما  موضوع 

عمل خواهیم کرد.
هنوز تصمیمی درباره منشور همکاری اوپک و 

غیراوپک نگرفتیم
وزیر نفت درباره بودجه سال آینده ایران توضیح 

و  کل  درآمد  و  ارقام  نظر  از  آینده  سال  بودجه  داد: 
با  دوباره  و  است   ۹۸ سال  نزدیک  بسیار  هزینه ها 
شرایط سختگیرانه برای هزینه ها بودجه تنظیم شده 
است که تقدیم مجلس می شود و باید دید در مجلس 

چه خواهد شد.
از  بیشتر  من  حال  هر  به  کرد:  تأکید  زنگنه 
این نمی توانم درباره نفت صحبت کنم زیرا قرار من 
آمریکایی ها  به  آدرس  که  است  بوده  این  نخست  از 

ندهم.
وی در پاسخ به اینکه موضع ایران، ادامه توافق 
فعلی کاهش تولید است یا کاهش بیشتر است، گفت: 
اگر اعضای اوپک بپذیرند که کاهش بیشتری صورت 
گیرد، من حمایت می کنم؛ در مورد میزان کاهش و 
اور  )رول  اوپک  اگر  که  شود  تفاهم  باید  موارد  همه 
کرد( پایبند به توافق بود، بگویند ناموفق شده است. 
یک  و  کارخوب  نیز  کنونی  شرایط  مراعات  واقع  در 
تولید  کاهش  نیز  این  از  بیشتر  اگر  که  است  دستاور 
توافق شود باز هم دستاورد بزرگتری است و من هم 

با آن موافق هستم.
وزیر نفت درباره اینکه شما می خواهید که ایران 
و  لیبی  ایران،  گفت:  باشد،  تولید  کاهش  از  معاف 
آن  از  بیش  غیرداوطلبانه  طور  به  اکنون  هم  ونزوئلا 
تولیدشان  اجبار  به صورت  کنید  مقداری که حساب 
کرده  پیدا  کاهش  مصوب  سهمیه  آخرین  به  نسبت 

است.
منشور  خصوص  در  ایران  موضع  درباره  زنگنه 
همکاری اوپک و غیراوپک افزود: هنوز ما در دولت 
حقوقی  بحث های  ایم.  نگرفته  را  نهایی  تصمیم 
زیادی روی آن است که چطور و کجا باید در مورد 

آن تصمیم گیری شود و هنوز نهایی نشده است.
وی در مورد اینکه آیا شما در مورد آن خوش بین 
هستید یا نه، تصریح کرد: هر همکاری در عالم بشریت 

به خیر خوب است.
شست اوپک غیرقابل پیش بینی است

وزیر نفت در پاسخ به این پرسش که برخی از 
ایران همکاری  با  اسپانیایی علاقه مندند  شرکت های 
نمی هراسند،  نیز  آمریکا  تحریم های  از  و  کنند 
این  برای  را  تسهیلاتی  چه  ایران  نفت  وزارت  حال 
شرکت ها در نظر گرفته است، گفت: ما نباید کاری 

ترسشان  که  کنند  کاری  باید  آنها  دهیم،  انجام  را 
کمتر شود. اگر بخواهند کار کنند خودشان راهشان 

بلدند. را 
نشست  از  شما  پیش بینی  اینکه  درباره  وی 
امروز اوپک چیست و آیا فکر می کنید نشست امروز 
نشست آسانی باشد، گفت: در اوپک نمی توان چیزی را 
به صورت دقیق پیش بینی کرد، اما دلیلی هم نمی بینم 

که پیچ بخورد.
در  بازار  شرایط  از  خود  برآورد  درباره  زنگنه 
و  تولید  تابع  قیمت  کرد:  اظهار  نیز   ۲۰۲۰ سال 
در  ما  می گویند  اکنون  منتها  تقاضاست.  و  عرضه 
به  نسبت  عرضه  افزایش  سال  دوم  و  اول  ماهه  سه 
قیمت ها  روی  باشد  این طور  وقتی  که  داریم  تقاضا 

فشار وارد می کند.
استیضاح حق مجلس است، چرا باید نگران 

باشم؟
وزیر نفت در واکنش به اینکه آیا نگران استیضاح 
خود از سوی نمایندگان مجلس است، اظهار کرد: چرا 
باید نگران باشم؟! مگر تا حالا به ما فشار نیاورده اند؟ 

ما همیشه تحت فشار زندگی می کنیم.
وی در پاسخ به این سوال که آیا فکر می کنید 
حق  استیضاح  افزود:  است،  مشروع  استیضاح  این 
مجلس است و هر وقت که بخواهند می توانند وزیر را 
استیضاح کنند و وزیر هم موظف است به نمایندگان 
جواب دهد. این کار هم در کشور ما عادی است و ما 

مرتب هفته ای یکی دو تا استیضاح داریم.
واردات بنزین را به تأخیر انداختیم

گفت:  نیز  بنزین  قیمت  افزایش  درباره  زنگنه 
این تصمیمی بود که گرفته شد و به ما ابلاغ کردند 
و ما هم آن را خوب اجرا کردیم. ما این تصمیم را 
مرجع  در  تصمیم  این  می کنم  تاکید  من  نگرفتیم، 
قانونی خود گرفته شد و ما هم آن را به خوبی اجرا 
کردیم و تا الان هم دستاوردهای خوبی داشته است 
کاهش  مصرفمان  لیتر  میلیون   ۲۰ روزانه  تقریبا  و 
بازار  در  سی ان جی  برای  عظیمی  تقاضای  و  یافته 

ایجاد شده است.
اقتصاد  شورای  در  حتی  داد:  ادامه  نفت  وزیر 
بیش  کردن  سی ان جی سوز  برای  که  کردیم  تصویب 
از یک میلیون و ۴۰۰ هزار دستگاه وانت بار، تاکسی، 

تومان  تاکسی و مسافربر شخصی ۶۵۰۰ میلیارد  ون 
بتوانند  خودروها  این  که  شود  داده  بلاعوض  کمک 
سی ان جی سوز شوند. اگر این کار انجام شود نزدیک به 
۱۰ میلیون مصرف بنزین به سمت مصرف سی ان جی 
بنزین ۳ هزار  اینکه  به جای  منتقل می شود و مردم 
مصرف  تومانی   ۶۰۰ کنند سی ان جی  مصرف  تومانی 
اینکه ظرفیت جایگاه های سی ان جی  می کنند، ضمن 
جایگاه جدید  باشد  لازم  اگر  و  است  خیلی خوب  ما 

ایجاد می کنیم.
وی با بیان اینکه در هر حال سی ان جی سوخت 
طبیعی است، تصریح کرد: نکته دیگری که باید بگویم 
بنزین  مصرف  در  که  روالی  این  اگر  که  است  این 
داشتیم پیش می رفت و مصرف بنزین با همین روند 
اواسط  از  ناچار می شدیم  پیدا می کرد  ادامه  صعودی 
سال ۱۴۰۰ بنزین وارد کنیم، این در حالی است که 
را  بنزین  واردات  دادیم  انجام  که  کاری  با  هم اکنون 

برای چند سال به تاخیر انداختیم.
زنگنه افزود: از سوی دیگر تقاضای زیادی برای 
مصرف سی ان جی از سوی خودروها داریم، بدون اینکه 
ما بخواهیم به آنها کمکی کنیم. البته ما به خودروهای 
عمومی کمک مالی می کنیم، اما خودروهای شخصی 
خودرو  هزار  صدها  کنیم  مالی  کمک  اینکه  بدون 
درباره  مشکلاتی  البته  دارند،  سی ان جی  درخواست 
هم  استاندارد  سازمان  با  که  دارد  وجود  استاندارد 
جلسه گذاشتیم تا این مشکلات از طریق کارگاه های 
ضمن  شود،  حل  سی ان جی سوز  به  خودروها  تبدیل 
بتوانند   که  بدهیم  آنها  به  هم  را  مجوز  این  ما  اینکه 

سوخت را از جایگاه های سی ان جی دریافت کنند.
در  ما  که  مسئله ای  مهم ترین  گفت:  نفت  وزیر 
سی ان جی روی آن تاکید داریم و همه در کشور نیز 
روی آن تاکید می کنند بحث ایمنی آن است، به  هر 

حال این تقاضا به وجود آمده است.
امید مردم را به صحنه می آورد

زنگنه در پاسخ به این سوال که »نظر شما درباره 
تصمیم دبیرخانه اوپک برای حذف حضور خبرنگاران 
انرژی اعضا پیش  با وزیران نفت و  به منظور مصاحبه 
این  با  کاملا  کرد:  عنوان  چیست؟«،  نشست  آغاز  از 
دبیرخانه  به  هم  را  موضوع  این  و  هستم  مخالف  کار 
اعلام می کنم. این کار خلافی است و هرگز در تاریخ 
با  می خواهند  اگر  است.  نبوده  چیزی  چنین  اوپک 
وزیری مصاحبه نشود، به خبرنگارها بگویند با آن وزیر 
مصاحبه نشود. خبرنگارها افراد بافرهنگی هستند و به 

نظرم هم این رویه منطقی نیست.
وی همچنین درباره انتخابات پیش روی مجلس، 
را به صحنه  اینکه مهم ترین چیزی که مردم  بیان  با 
تغییر  به  امیدی  امید است، گفت:  اگر مردم  می آورد 
داشته باشند و بدانند تصمیم آنها تاثیر دارد به نظرم 
به صحنه می آیند، اما هر زمان که احساس کنند آمدن 
آنها تغییری به دنبال ندارد یا تاثیرگذار نیست، حضور 

آنها کمرنگ می شود.
»آیا  که  سوال  این  به  پاسخ  در  نفت  وزیر 
مجلس  روی  پیش  انتخابات  در  می کنید  پیش بینی 
کمرنگ تر  اصلاح طلبان  حضور  ایران  اسلامی  شورای 
انتخابات  موضوع  به  من  گفت:  نیز  شد؟«  خواهد 
اساس می گویم  این  بر  و  نگاه می کنم  به صورت کلی 

که امید خیلی اثرگذار است.

وزیر اقتصاد:
راه آهن رشت-آستارا با همکاری 

آذربایجان تکمیل می شود
دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر  دیدار  در 
آذربایجان،  جمهوری  وزیر  نخست  معاون  با 
مورد  کشور  دو  مشترک  کمیسیون  موضوعات 

توافق طرفین قرار گرفت.
وزارت  از  نقل  به  و  امتیاز  گزارش  به 
در  دژپسند  فرهاد  دارایی،  و  اقتصادی  امور 
نخست  معاون  یف  مصطفی  شاهین  با  دیدار 
آذربایجان در نشست کمیسیون  وزیر جمهوری 
مشترک اقتصادی ایران و آذربایجان با اشاره به 
دو  روسای جمهور  میان  آمده  به عمل  توافقات 
کشور در سفر اخیر حسن روحانی به آذربایجان، 
گفت: در جلسه آتی کمیسیون مشترک ایران و 
آذربایجان، باید جزئیات محور های مورد توافق 
نهایی،  توافق  جهت  کشور،  دو  جمهور  روسای 

بررسی شوند.
رییس  آتی  سفر  به  اشاره  با  اقتصاد  وزیر 
جمهوری آذربایجان به کشورمان در اوایل سال 
کمیسیون  جلسه  کرد:  تصریح  میلادی،  آینده 
تر  سریع  چه  هر  کشور  دو  مشترک  اقتصادی 
برگزار شود تا اگر نهایی شدن برخی تفاهمات، 
نیازمند فراهم آوردن مقدمات و انجام تمهیداتی 

خاص باشد، فرصت کافی وجود داشته باشد.
دژپسند با بیان اینکه اجرای برخی تفاهمات 
از جمله تکمیل پروژه راه آهن رشت به آستارا و 
ایجاد شهرک صنعتی مشترک و توسعه همکاری 
های بانکی دو کشور، دارای اهمیت خاصی است، 
این  به  آذربایجانی  طرف  ویژه  توجه  خواستار 

موضوعات شد.
همکاری  توسعه  بر  تاکید  با  اقتصاد  وزیر 
به  آذربایجان  و  ایران  فناوری  علمی  های 
توافق  مورد  موضوعات  از  دیگر  یکی  عنوان 
روسای جمهور دو کشور تصریح کرد: صندوق 
ایران  جمهوری  ریاست  شکوفایی  و  نوآوری 
جمهوری  نوآوری  آژانس  با  همکاری  آماده 

است. آذربایجان 
مصطفی  شاهین  است،  حاکی  گزارش  این 
طی  نیز  آذربایجان  وزیر  نخست  معاون  یف 
از  استقبال  ضمن  دیدار،  این  در  سخنانی 
خصوص  در  کشورمان  اقتصاد  وزیر  پیشنهاد 
تر  هر چه سریع  برگزاری  و  محوری  موضوعات 
اظهار  کشور  دو  اقتصادی  مشترک  کمیسیون 
داشت: حضور من و هیاتی بلند پایه از مسئولان 
دولت آذربایجان به کشور ایران با دستور رییس 
جمهور آذربایجان و با هدف پیشبرد موضوعات 
کشور  دو  جمهور  روسای  دیدار  در  توافق  مورد 

صورت گرفته است.
آذربایجان  رییس جمهور  کرد:  تصریح  وی 
اینکه روابط دو کشور در  با وجود  معتقد است، 
سال های اخیر، دستآوردهای زیادی داشته، باید 
با توسعه هر چه بیشتر همکاری ها، از حداکثر 
ظرفیت های اقتصادی ایران و آذربایجان استفاده 

شود.

رحیمی انارکی در همایش مدیران استانی بانک 
مسکن ابلاغ کرد

ماموریت شعب بانک مسکن در طرح 
اقدام ملی

مدیر عامل بانک مسکن در همایش مدیران 
بانک  مرکزی  ساختمان  در  که  بانک  این  ارشد 
پنج  و  ویژه  ماموریت  یک  شد،  برگزار  مسکن 
ماموریت بزرگ را به مدیریت های شعب استان 

های سراسر کشور ابلاغ کرد.
ابوالقاسم رحیمی انارکی در دومین همایش 
سراسری مدیران ارشد در سال ۹۸ که امروز و 
به مدت یک روز برگزار می شود، از همه مدیران 
ستادی، استانی و همچنین مدیران شعب بانک 
اقدام  مالی طرح  تامین  مسکن خواست موضوع 
به صورت ویژه و  را  تولید و عرضه مسکن  ملی 
کاملًا دقیق و پیگیرانه، در دستور کار با اولویت 
خود قرار دهند و همچون طرح های قبلی دولت 
بار دیگر کارنامه درخشان  ها در بخش مسکن، 
موقع  به  »پرداخت  زمینه  در  مسکن  بانک  از 
به ساخت و سازهای حمایتی مدنظر  تسهیلات 

دولت« به جا بگذارند.
رحیمی انارکی با بیان اینکه طرح اقدام ملی 
تولید و عرضه مسکن با ظرفیت ۴۰۰ هزار واحد 
تعریف  شهرسازی  و  راه  وزارت  توسط  مسکونی 
شده است، گفت: در این طرح، ۲۰۰ هزار واحد 
مسکونی  واحد  هزار   ۱۰۰ جدید،  شهرهای  در 
توسط بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در شهرهای 
های  بافت  در  نیز  واحد  هزار   ۱۰۰ و  مختلف 
فرسوده سراسر کشور ساخته و به فاقدین مسکن 

عرضه می شود.
وی با اعلام اینکه، بانک مسکن برای تامین 
کل  از  مسکونی  واحد  هزار   ۱۴۰ ساخت  مالی 
طرح ۴۰۰ هزار واحدی اقدام ملی اعلام آمادگی 
برای  لازم  های  ریزی  برنامه  همچنین  و  کرده 
تامین اعتبار لازم را با توجه به محدودیت های 
اعتبارات اندیشیده است، از امضای اولین تفاهم 
نامه در بانک مسکن برای تامین مالی بخشی از 
و  داد  خبر  مسکن  ملی  اقدام  طرح  های  پروژه 
با ستاد فرمان اجرایی حضرت امام  گفت: اخیراً 
واحد  هزار   ۲۵ ساخت  مالی  تامین  برای  )ره( 
نامه  تفاهم  ملی  این طرح  راستای  در  مسکونی 
امضا کردیم. برای تفاهم با بقیه نهادها و ارگان 
های مسول اجرای بخش های دیگر طرح اقدام 

ملی نیز اقدامات در حال انجام است.
رحیمی انارکی تصریح کرد: بانک مسکن برای 
اقدام  طرح  در  مسکونی  واحد  هزار  ساخت ۱۴۰ 
ملی، در مجموع ۱۴ هزار میلیارد تومان تسهیلات 
با رقم متوسط ۱۰۰ میلیون تومان طی سال های 
۹۸ و ۹۹ پرداخت خواهد کرد. بنابراین همه مدیران 
ارشد بانک مسکن بخصوص در استان های سراسر 
کشور لازم است با تمام توان تخصصی،  فنی و مالی 
در اختیار خود، با دستگاه های دولتی و نهادهای 
متولی اجرای طرح اقدام ملی، همکاری لازم را در 
پرداخت به موقع تسهیلات ساخت مسکن طبق 

ضوابط و مقررات نظام بانکی، انجام دهند.
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3
شماره 2862 

اقتصادی
 شنبه 16 آذر 1398  10 ربیع الثانی 1441  7 دسامبر 2019  

آثار راه یافته به مرحله نهایی داوری سومین جشنواره فیلم 180 
ثانیه ای بانک پاسارگاد مشخص شد

 پس از طی مرحله داوری، ۶۷ فیلم و ایده جهت گزینش نهایی توسط هیأت 
داوران جشنواره فیلم ۱۸۰ ثانیه ای بانک پاسارگاد، انتخاب شدند.

از بین ۴۲۰ اثر که شایسته ی حضور در مرحله داوری سومین جشنواره فیلم 
۱۸۰ ثانیه ای بانک پاسارگاد شناخته شده بودند، در نهایت ۶۷ اثر اعم از فیلم و ایده 
جهت داوری نهایی برگزیده شدند. بر اساس این خبر، سومین جشنواره فیلم ۱۸۰ 
ثانیه ای بانک پاسارگاد، با محورهای مسئولیت های اجتماعی شامل »تکریم خانواده، 
حفظ منابع  طبیعی و محیط  زیست، اهدای عضو و همدلی و همبستگی ملی در 
مواجهه با بلایای طبیعی« و همچنین حمایت از تولید ملی در بستر اقتصاد مقاومتی 
برگزار شد. این دوره از جشنواره که با هدف شناسایی استعدادها و جلب افکار عمومی 
به محورهای تعیین شده برپا شد، مورد استقبال علاقمندان قرار گرفت و پس از طی 

مراحل مختلف داوری، ۶۷ اثر به مرحله ی نهایی داوری راه یافت.


